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Medborgarförslag om gräsmatta vid Norra 
Hammarbyhamnen 

 

Svar på medborgarförslag 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget.  

Sammanfattning 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om 
gräsmattan vid Norra Hammarbyhamnen. Medborgaren föreslår att 
gräsmattan slutar användas som hundtoalett och anser att det är 
alldeles för många gående och cyklister på ytan.  
 
Förvaltningen är medveten om stigen som bildats på gräsytan i 
parken. Liknande slitage förekommer även på andra platser inom 
stadsdelsområdet.  
 
Gräsytan med stigen är offentlig plats och förvaltningen kan därmed 
inte hindra allmänheten från att använda området. På offentlig plats 
styr de allmänna lokala ordningsföreskrifterna som beslutas av 
kommunfullmäktige. I dessa anges exempelvis att hundar ska vara 
kopplade och förorening från hund ska plockas upp. Polisen 
övervakar att ordningsföreskrifterna följs och pågående brott ska 
anmälas till polisen.  
 
Gräsytan är viktig för räddningstjänsten då de behöver kunna 
använda den för att få åtkomst till de intilliggande bostadshusen. 
Ytan behöver därför vara öppen.  
 
Förvaltningen upplever att antalet hundar inom stadsdelsområdet 
ökat de senaste åren och har som ambition att inom de kommande 
åren genomföra informationsinsatser om regler rörande hundar på 
allmän plats och hundrastning. Under hösten planerar förvaltningen 
att byta ut informationen på de två självkomprimerande 
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solcellsdrivna skräpkorgarna i Anna Lindhs park till information om 
ordningsreglerna i parken. Förvaltningen planerar också för att sätta 
upp tillfälliga skyltar vid den upptrampade stigen om att hunden ska 
hållas kopplad och att hundägaren ska plocka upp efter sin hund.  

Bakgrund 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om 
gräsmattan vid Norra Hammarbyhamnen. Stadsdelsnämnden 
beslutade vid nämndsammanträdet den 25 maj 2023 att ge 
förvaltningen i uppdrag att bereda medborgarförslaget. 
Medborgarförslaget bifogas som bilaga till tjänsteutlåtandet. 

Ärendet 
I ärendet framför förslagsställaren i huvudsak följande:  
Jag vill att gräsmattan utanför våra uteplatser, balkonger upphör 
att vara hundtoalett för hundratals hundar varje dag. Snart har de 
förstört gräsplanen. Det ser bedrövligt ut och det är inte alls 
trevligt att se alla dessa hundar utföra sina behov. Dessutom går 
det alldeles för många gående där, även med barnvagnar liksom 
cyklister.  

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av stadsmiljöavdelningen inom Södermalms 
stadsdelsförvaltning. Ärendet har behandlats av förvaltningsgruppen 
och pensionärsrådet den 11 september 2023.  

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Förvaltningen tackar för förslaget som har till syfte att skydda 
gräsytor i Anna Lindhs park. Förvaltningen är medveten om 
rörelsestråket i parken som medfört att en bred stig trampats upp 
några meter in från Norra Hammarbyhamnens kaj, se satellitfotot 
nedan. Liknande slitage på gräsytor förekommer även på andra 
platser inom stadsdelsområdet, exempelvis längs Ringvägen och i 
Rosenlundsparken mellan Hallandsgatan och Ringvägen.  
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Den upptrampade stigen syns i den röda ytan.  
 

 
Stigen sedd åt sydväst från lila prick i satellitfotot ovan.  
 
Några meter söder om stigen finns anlagda stråk för gående och 
cyklister på kajen. Även kollektivtrafik finns nära då busslinje 57 
trafikerar delar av kajen. Förvaltningen anser att gående och 
cyklister i första hand ska gå på kajen för att inte skada och slita på 
gräsytorna.  
 
Gräsytan med stigen är offentlig plats och förvaltningen kan därmed 
inte hindra allmänheten från att använda området. På offentlig plats 
styr de allmänna lokala ordningsföreskrifterna som beslutas av 
kommunfullmäktige. I dessa anges exempelvis att hundar ska vara 
kopplade på offentlig plats, (med undantag av de områden där 
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kommunen anordnat hundrastplatser), och att förorening från hund 
ska plockas upp. Polisen övervakar att ordningsföreskrifterna följs 
och den som bryter mot dem kan dömas till böter. Pågående brott 
ska alltså anmälas till polisen.  
 
Gräsytan är viktig för räddningstjänsten. Utan den kan inte 
räddningstjänsten komma tillräckligt nära för att få åtkomst till de 
intilliggande bostadshusen. Ytan behöver därför vara öppen så att 
räddningstjänsten kan köra och ställa sina fordon där. 
 
Förvaltningen upplever att antalet hundar inom stadsdelsområdet 
ökat de senaste åren och som en konsekvens av det ser 
förvaltningen ett behov av att informera om vilka regler som gäller 
för hundar på allmän plats och för hundrastning. Förvaltningen har 
redan genomfört en informationsinsats om detta i sociala medier 
och i en annons i lokaltidningen, och kommer att fortsätta med det 
de kommande åren. Under hösten planerar förvaltningen att ”Fimpa 
här”-informationen på de två självkomprimerande solcellsdrivna 
skräpkorgarna i Anna Lindhs-park ska bytas ut till information om 
ordningsregler i parken, exempelvis att hund ska vara kopplad och 
att det är förbjudet att cykla i parken. Förvaltningen planerar också 
för att sätta upp tillfälliga skyltar i båda ändar av den upptrampade 
stigen med information om att hunden ska hållas kopplad och att 
hundägaren ska plocka upp efter sin hund.   
 

 
Till vänster i bild ses den självkomprimerande solcellsdrivna 
skräpkorgen vars information kommer att bytas ut. Till höger i bild 
ses den upptrampade stigen.  
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Förvaltningen ser ett behov av fler hundrastgårdar inom 
stadsdelsområdet och arbetar för att utöka dagens antal. En 
förhoppning är att fler hundrastgårdar kan avlasta gräsytor och 
övrig parkmark från hundrastning.  
 
 
Expedieras till 
Förslagslämnaren.  
 
 
 
Alexandra Wynn  Andreas Evestedt 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Södermalms 
stadsdelsförvaltning 
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